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Schriftelijke vragen S-511 Adequate 
ventilatie onderwijs en ander gemeentelijk 
vastgoed

R. Moes 14 0481

Geachte D66-fractie en overige leden van de gemeenteraad, 

Op 13 juli heeft u schriftelijke vragen gesteld over de adequate ventilatie onderwijs en ander 
gemeentelijk vastgoed.

Inleiding
Afgelopen periode zijn ventilatiesystemen veelvuldig in het nieuws geweest in relatie tot Covid-19. 
Met name recirculatie van binnen lucht is hier een bron van zorg. Het gemeentelijk vastgoed is niet 
voorzien van dergelijke onderlinge recirculerende systemen m.u.v. airco’s e.d.

1. Is, behalve van scholen, in beeld hoe het met het binnenklimaat en in bijzonder
de ventilatie gesteld is in gebouwen van de gemeente die een maatschappelijke
functie hebben? Zo ja, wat is de stand van zaken en kunnen wij daar meer
informatie over krijgen? Zo nee, zijn er plannen voor om dit in beeld te krijgen?
Onze gemeentelijke gebouwen niet zijnde scholen worden op adequate wijze onderhouden 
volgens het in de raad van november 2019 vastgestelde DMJOP (Duurzame Meerjaren 
Onderhouds Plan). De gebouwen voldoen aan de eisen volgens het Bouwbesluit 
(bestaande bouw/ van rechtswege verkregen niveau). Van rechtswege verkregen niveau is 
het niveau wat verkregen is toen het object is gebouwd. De installaties zijn dus in beeld, 
worden onderhouden en inzake de Covid-19 geregeld extra gecontroleerd. 

2. Welke maatregelen zijn bij welke scholen sinds het voorjaar van 2019 getroffen
om het binnenklimaat te verbeteren en op welke scholen wordt nu nog een
‘onvoldoende’ gescoord?
Allereerst is goed te vermelden dat de schoolbesturen zelf verantwoordelijk zijn voor een 
‘goed’ binnenklimaat. In het nog vast te stellen Strategisch meerjarig huisvestingplan 
Onderwijs (SHP) dat eind dit jaar aan de gemeenteraad wordt voorgelegd, is opgenomen 
dat onderwijshuisvesting in de brede zin een gezamenlijke verantwoordelijkheid is van 
gemeente/schoolbestuur. Vragen van scholen omtrent het binnenklimaat en Covid-19 
worden met de scholen gezamenlijk beantwoord of onderzocht. Zo worden er 
archieftekeningen geleverd en worden installatieadviezen gezamenlijk beoordeeld.
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Maatregelen voor het verbeteren van het binnenklimaat gaan vaak gepaard met ingrijpende 
bouwkundige aanpassingen/renovaties (vooral installatietechnisch). Daarom wordt o.a. 
gekeken naar het bouwjaar van het gebouw en welke maatregelen noodzakelijk zijn voor 
de verduurzaming en verlenging van de levensduur van het betreffende schoolgebouw. 
Uitgaande dat de norm dus het Bouwbesluit is (bestaande bouw) wordt er door de scholen 
niet onvoldoende* gescoord. Deze wijkt wel af van de ‘’norm’’ Frisse scholen.** 

*Uitgaande van goed uitgevoerd onderhoud i.c.m. de juiste bezettingsgraadklasse van destijds, bouwjaar/ oplevering gebouw 
** De normen van Frisse scholen liggen hoger dan die van het Bouwbesluit. Dit zou dus een passende norm kunnen zijn voor 
een beter binnenklimaat in scholen en gemeentelijke gebouwen. Echter is deze norm ook niet geënt op de Covid-19 
pandemie.

3. Op welke wijze is de gemeente in overleg met beheerders en gebruikers van
gemeentelijk vastgoed over het belang goede ventilatie?
De gemeente communiceert via mail, telefonisch en door middel van het verspreiden van 
nieuwsbrieven (sport). Inzake de Covid-19 problematiek attenderen wij onze gebruikers, 
huurders en beheerders op extra natuurlijk ventileren daar waar de activiteit dat toe laat. Dit 
kan door middel van het open zetten van ramen en (nood)deuren zonder dat er tocht 
tijdens het gebruik optreedt. 

4. Welke acties worden ondernomen om bouwkundige of tijdelijke maatregelen te
nemen om de ventilatie indien nodig versneld op het juiste niveau te krijgen?
De bouwkundige/werktuigbouwkundige acties die nu ondernomen worden hebben geen 
relatie met Covid-19 en worden uitgevoerd volgens het vastgestelde DMJOP en de eisen 
voorkomend uit de geldende regelgeving. Wel is de afgelopen maanden het geplande 
preventieve onderhoud aan het gebouw en –installaties uitgevoerd. Daarnaast  wordt er 
gestuurd op meer natuurlijke ventilatie in relatie tot Covid -19. De adviezen worden door 
ons nauwgezet gevolgd. Daar waar we aanpassingen kunnen doen die een positieve 
bijdrage hebben op het ventilatieniveau doen we dat mits technisch haalbaar. Omtrent 
scholen zie ook de beantwoording van vraag 2 en 3 en de relatie met het strategisch 
meerjarig huisvestingplan onderwijs (SHP).

5. Wat is er van de raad nodig om eventueel versneld maatregelen te nemen om
ventilatie in gemeentelijk vastgoed op het juiste niveau te krijgen?
De ventilatievoorzieningen in de gemeentelijke gebouwen zijn aangelegd op basis van de 
vigerende eisen uit het bouwbesluit en worden op niveau 2 van de NEN 2767 
onderhouden. De werking van de installatie mag derhalve als goed functionerend 
beschouwd worden. In die zin is er reeds sprake van een ‘juist’ niveau. Mocht men vinden 
dat het ‘juiste’ niveau hoger moet liggen dan het wettelijke niveau, bijvoorbeeld op het 
niveau van ‘Frisse scholen’ dan is het van belang om dit niveau vast te stellen i.c.m. het 
tijdsbestek van uitvoering. Het niveau wordt dan financieel vertaald en voorgelegd aan de 
raad.
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